
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szécsény  

Városháza, Szécsényi Tamás termében tartott, 2015. június 8-i  
rendkívüli üléséről 
  

Jelen vannak: 8 települési képviselő: 
 Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester, Antal Ferenc, Borda 

Tamás, Borik Albert, Makovinyi Sándor, Dr. Serfőzőné dr. Fábián 
Erzsébet, Smelkó István, Varga Béla 

 Dr. Bagó József jegyző  
 Rajkó Győzőné Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály osztályvezetője 
 Klagyivik Mária jegyzőkönyvvezető 
 Meghívottak:  
 Pohánkáné Kozma Mária Benczúrfalva településrészi delegált 
 Haizerné Kovács Erika Benczúrfalva településrészi delegált 
 Végh Lajos Pösténypuszta településrészi delegált 
 
 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Tisztelettel köszönti a jelenlévőket. Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy 
polgármester úr más hivatali elfoglaltsága miatt a mai ülésen nem tud részt venni, ezért 
az ülés vezetésével őt bízta meg. Megállapítja, hogy a képviselő-testület a megjelent 8 
fővel határozatképes, és az ülést megnyitja (1700 órakor). A meghívóban javasolt 
előterjesztéseket kéri napirendre venni. Kéri, hogy aki a napirendet az elhangzottak 
szerint elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirend tárgyalását egyhangúlag elfogadta. 
 
Napirend: 
 
1. Előterjesztés az ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi rendelő 

korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázat építési 
kivitelezési feladataira beérkezett ajánlatok bírálatához 

2. Előterjesztés az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása 
pályázatokról 

3. Előterjesztés Szécsény, kerékpárút kialakítás építési pályázat benyújtásához 

4. Előterjesztés Szécsény város 2015-2019. évekre szóló sportkoncepciójáról 
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1. Előterjesztés az ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi 
rendelő korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázat 
építési kivitelezési feladataira beérkezett ajánlatok bírálatához 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Az Új Széchenyi Terv Észak-Magyarországi Operatív Program támogatási 
rendszeréhez benyújtott, ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi 
rendelő korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázatunk 
megvalósítása érdekében a képviselő-testület 121/2015.(V.28.) határozatával az építési 
kivitelezési munkák beszerzésére a Beszerzési Szabályzat B1 jelű eljárásrend szerinti 
ajánlattételi felhívást jóváhagyta, és az ajánlattételre három gazdasági társaságot és 
egy egyéni vállalkozót kért fel. Az ajánlattételi határidő: 2015. június 4. 10:00 óra volt. 
A megadott határidőig a következő ajánlatok érkeztek: 
- Universal Kft. ajánlata: 11.132.571 Ft+áfa 
- VL-TEAM Kft. ajánlata: 10.709.160 Ft+áfa 
- Vincze Ferenc egyéni vállalkozó ajánlata: 11.587.313 Ft+áfa                                           
A Pintér Terv Bt. nem küldött ajánlatot, levélben értesítette az ajánlatkérőt, hogy 
kapacitás hiánya miatt nem tud ajánlatot tenni. 
A Bíráló Bizottság 2015. június 5-én megtartott ülésén a pösténypusztai orvosi rendelő 
építési kivitelezési munkáira határidőben beérkezett ajánlatokat az ajánlattételi 
felhívásban előírtak alapján megvizsgálta, érvényességét ellenőrizte és a bírálati 
szempont szerint értékelte. Ennek alapján a Bíráló Bizottság javasolja a képviselő-
testületnek, hogy a beszerzési eljárást nyilvánítsa eredményesnek. Megállapította a 
bizottság, hogy mindhárom ajánlattevő ajánlata az ajánlattételi feltételeknek megfelel, 
azok érvényesek, mindhárom ajánlattevő alkalmas a beszerzési eljárás eredményeként 
megkötésre kerülő vállalkozási szerződés teljesítésére. Javasolta a Bíráló Bizottság, 
hogy a képviselő-testület az ajánlatokat nyilvánítsa érvényesnek, továbbá az ajánlati 
felhívás bírálati szempontja alapján, amely a legkedvezőbb árajánlat volt, a nyertes 
ajánlattevőnek a VL-TEAM Kft-t hirdesse ki, és a nyertes ajánlattevővel az összesen 
13.600.633 Ft összegű vállalkozási szerződést kösse meg. Tájékoztatást ad arról, hogy 
a pályázati költségvetésbe ez az összeg belefér. 100 %-ban támogatott a pályázat, ezért 
az önkormányzatnak önerőt nem kellett biztosítania. 
Az előterjesztést megtárgyalta a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság is, kéri 
elnök urat, hogy ismertesse javaslatukat.  

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság négy igen szavazattal, egyhangúlag javasolja a képviselő-testületnek az 
előterjesztés elfogadását. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, észrevétele. 
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Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

Lekérte a VL-TEAM Építőipari Kft. cégkivonatát, ez nyilvános adat, hogy kit takar ez 
cégnév, mert nem biztos benne, hogy mindenki tudja. Varga László vezeti ezt a 
társaságot. Támogatja, hogy a kivitelezést ő készítse el, mert nagy múltú építőipari 
cége van. A jövőre nézve azt kéri, hogyha van ilyen előterjesztés, tegyék hozzá a 
cégkivonatot, hogy a képviselők pontosan tudják, hogy kiről van szó, mert eléggé 
fantázianevek vannak mostanában.    

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A kérés teljesítésének nincs akadálya, legközelebb az előterjesztés mellé tesszük. 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, hogy aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 

A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
140/2015.(VI.08.) határozata 

 
1) Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete, mint döntéshozó 

testület megállapítja, hogy az ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító 
számú „Orvosi rendelő korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” 
című nyertes pályázat megvalósítása érdekében - a Beszerzési 
Szabályzat B1 jelű eljárásrendje szerinti - az építési kivitelezési 
feladatokra indult beszerzési eljárás eredményes. 

2)  A Képviselő-testület, mint döntéshozó testület megállapítja, hogy az 
Universal  Kft (3170 Szécsény, Kinizsi út 5.) 11.132.571.-Ft+ÁFA, a 
VL-TEAM Kft (3170 Szécsény, Attila út 16.) 10.709.160.-Ft+ÁFA, a 
Vincze Ferenc egyéni vállalkozó (3170 Szécsény, Dugonics út 5/B 
II/1) 11.587.313.- Ft+ÁFA összegű ajánlata érvényes, az ajánlatok az 
ajánlattételi felhívásban szereplő feltételeknek megfelelnek, 
mindhárom ajánlattevő alkalmas a beszerzési eljárás eredményeként 
megkötésre kerülő vállalkozási szerződés teljesítésére.  

      3) A Képviselő-testület, mint döntéshozó testület megállapítja, hogy az 
ÉMOP-4.1.1./A/12-2012-0009 azonosító számú „Orvosi rendelő 
korszerűsítése a határmenti Pösténypusztán” című nyertes pályázat 
megvalósítása érdekében az építési kivitelezési feladatokra indult 
beszerzési eljárás - az ajánlattételi felhívásban meghatározott 
legkedvezőbb ajánlati ár bírálati szempont alapján - nyertes 
ajánlattevője a VL-TEAM Kft (3170 Szécsény, Attila út 16.). 

           A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a nyertes 
ajánlattevővel a 10.709.160.-Ft+2.891.473.-Ft ÁFA összesen: 
13.600.633.-Ft összegű vállalkozási szerződést írja alá. 

 

            Határidő: azonnal 
            Felelős: polgármester 
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2.  Előterjesztés az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása 
pályázatokról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Az önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatása pályázatoknál 
három pályázatról van szó, amit a helyi önkormányzatokért felelős miniszter az 
államháztartásért felelős miniszterrel közösen hirdetett meg, és amelyre a 2015. évi 
központi költségvetés ad lehetőséget. 
A rendelet alapján az alábbi alcélokra lehet pályázatot benyújtani: 
a) Kötelező önkormányzati feladatot ellátó intézmények fejlesztése, felújítása, 
b) Belterület utak, járdák, hidak felújítása, 
c) Óvodai, iskolai és utánpótlás sport infrastruktúra-fejlesztés, felújítás, vagy új 
sportlétesítmény létrehozása. 
Mindhárom pályázati lehetőségnél szükség van önerőre, és más-más intenzitású a 
támogatás. A támogatás formája vissza nem térítendő támogatás, melynek maximális 
összege az a) pont esetében 30 millió Ft, a b) pont esetében 15 millió Ft, és a c) pont 
esetében 20 millió Ft. A pályázaton igényelhető támogatás maximális mértéke a 
pályázó egy lakosra jutó adóerő-képességét is fegyelembe véve az a) fejlesztési cél 
esetében 95 %, a b) és c) fejlesztési cél esetén 85 %. Feltétel még, hogy az 
eszközbeszerzésre igényelt támogatás nem haladhatja meg az igényelt támogatási 
összeg 10 %-át. 
Mindhárom célra van ötletünk, tervünk, és szeretnénk kihasználni ezt a lehetőséget.    
A kötelező önkormányzati feladatot ellátó intézmények fejlesztése, felújítása kapcsán 
a hivatal épületében a korábbi felújításból kimaradt részeken szeretnénk padlóburkolat 
cserét végrehajtani, illetve a villamoshálózatot is fejleszteni, felújítani kellene, mert a 
megnövekedett gépállomány miatt, illetve a használtság miatt erre is szükség van. A 
fűtési költségek csökkentése érdekében, ahol lehetséges, álmenyezet kialakítását is 
terveztük, valamint korlátozott összegben van lehetőség bútorok beszerzésére is. Erre a 
pályázatra vonatkozó határozati javaslat első helyen szerepel az előterjesztésben. 
A másik, a belterület utak, járdák, hidak felújítása. Már több testületi ülésen is szóba 
került az Arany János utca igen rossz állapota, ezért itt az úttest és a járda felújítása 
szerepel a pályázati tervünkben, valamint a Mindszenty József téren a járdák felújítása. 
Az erre vonatkozó határozati javaslat a második helyen szerepel az előterjesztésben. 
Az is felmerült már a korábbi testületi üléseken, hogy a Mindszenty József téren lévő 
játszótér erősen elhasználódott, korszerűsíteni kellene, ezért a harmadik lehetőséget 
kihasználva, a játszótér mellett a szülőknek, felnőtteknek, nagyobb gyerekeknek is 
biztosítanánk szabadtéri fitness eszközök használatát. Szeretnénk köré futópályát 
tenni, illetve a meglévő és a gyerekek által használt bicikli pályát felújítani. 
Gondoltunk arra is, hogy az értékeinket védeni kell, ezért szeretnénk ezt a létesítményt 
bekeríteni, és jó lenne éjszakára bezárni.  Erre az előterjesztésben szereplő harmadik 
határozati javaslat vonatkozik. 
Az előterjesztést előzetesen megtárgyalta a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 
is, kéri elnök urat, hogy ismertesse javaslatukat. 
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Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság négy igen, egyhangú szavazattal támogatta mindhárom pályázaton való 
részvételt, és a határozati javaslatokat elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, észrevétele. 

Antal Ferenc képviselő 

A Pénzügyi Bizottság ülésén is megkérdezte, és most is felteszi a kérdést, hogy az 
Arany János út felújítása kapcsán történt-e esetlegesen egyeztetés a Palóc Coop 
igazgatóságával, hiszen nekik is fontos ez az útfelújítás.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Nem történt egyeztetés. Ez egy önkormányzati út, aminek rendben tartása kötelező 
feladat.  Az áruház előtt van kialakított parkoló, az áruforgalom tekintetében az épület 
mögötti hátsó rész is jó állapotban van, tehát az Arany János út elsősorban az 
önkormányzati piac megközelítését szolgálja. Nagyon rossz állapotban van már az 
úttest, megérett arra, hogy felújításra kerüljön.  

Antal Ferenc képviselő 

Köszöni a választ. Véleménye szerint azért érdemes lett volna megkérdezni. A másik a 
játszótér felújításával kapcsolatosan, jó dolog a bekerítése, csak nehogy a vasgyűjtő 
telepen kössön ki.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Valamilyen megfigyelőrendszert is ki kell majd oda alakítani, de úgy gondolja, hogy a 
lakótelep közepén elég sok szem rálát.   

Antal Ferenc képviselő 

A kukák is elég biztonságosan le vannak csavarozva, sajnos mégis sok helyen ki van 
rugdosva, tönkre van téve az ”erős” emberek által.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Talán ha a szabadtéri fitness eszközökön az erejüket kipróbálhatják, akkor nem 
rongálják a gyerekek játékait és a kerítést. Az nem biztos, hogy nyer a pályázatunk, de 
lehetőséget meg kell adni rá magunknak.  
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatokat bocsátja szavazásra. Először az önkormányzati hivatal 
fejlesztésére, felújítására történő pályázat benyújtására vonatkozóan, és kéri, hogy aki 
elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
141/2015.(VI.08.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselőtestülete támogatja a 
Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. 
törvény 3. melléklet II.4. pont aa), ac) és ad) pontok szerinti 
önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt 
pályázatok benyújtását az alábbiak szerint: 
 
A Képviselő-testület a pályázati kiírásban szereplő ac) alcél alapján 
támogatja a Szécsényi Közös Önkormányzati Hivatal fejlesztésére, 
felújítására történő pályázat benyújtását, melynek összköltségvetését 
18.347.009 Ft, ebből az igényelt támogatás 17.429.659 Ft, melyhez a 
Képviselő-testület önerőként 917.350 Ft-ot biztosít a 2015. évi 
költségvetés fejlesztési tartalék keret terhére. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati 
dokumentáció aláírására, valamint a jegyzőt a pályázat 
ellenjegyzésére. 
 
Határidő: 2015. június 9. 
Felelős: Stayer László polgármester 
           Dr. Bagó József jegyző 

 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Szavazásra bocsátja az út és a járdák felújítása pályázatra vonatkozó, előterjesztésben 
megfogalmazott határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
142/2015.(VI.08.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete támogatja a 
Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. 
törvény 3. melléklet II.4. pont aa), ac) és ad) pontok szerinti 
önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt 
pályázatok benyújtását az alábbiak szerint: 
 
A Képviselő-testület a a pályázati kiírásban szereplő b) alcél alapján 
támogatja az Arany János utca, valamint az Arany János utcai és a 
Mindszenty téri járdák felújítását célzó pályázat benyújtását, melynek 
összköltségvetése 17.651.095 Ft, ebből az igényelt támogatás 
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15.000.000 Ft, önerőként 2.651.095 Ft-ot biztosít a 2015. évi 
költségvetés fejlesztési tartalék keret terhére. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati 
dokumentáció aláírására, valamint a jegyzőt a pályázat 
ellenjegyzésére. 
 
Határidő: 2015. június 9. 
Felelős: Stayer László polgármester 
           Dr. Bagó József jegyző 

             

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Végül szavazásra bocsátja a szabadtéri fitness és szabadidőközpont létesítmény 
kialakítását célzó pályázat benyújtására vonatkozó, előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
143/2015.(VI.08.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselőtestülete támogatja a 
Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. 
törvény 3. melléklet II.4. pont aa), ac) és ad) pontok szerinti 
önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására kiírt 
pályázatok benyújtását az alábbiak szerint: 
 
A Képviselő-testület a pályázati kiírásban szereplő c) alcél alapján 
támogatja a Mindszenty téri szabadtéri fitness és szabadidőközpont 
létesítmény kialakítását célzó pályázat benyújtását, melynek 
összköltségvetése 22.846.830 Ft, ebből az igényelt támogatás 
19.419.805 Ft, önerőként 3.427.025 Ft-ot biztosít a 2015. évi 
költségvetés fejlesztési tartalék keret terhére. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázati 
dokumentáció aláírására, valamint a jegyzőt a pályázat 
ellenjegyzésére. 
 
Határidő: 2015. június 9. 
Felelős: Stayer László polgármester 

  Dr. Bagó József jegyző 
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3. Előterjesztés Szécsény, kerékpárút kialakítás építési pályázat benyújtásához 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A kerékpárút pályázat már jóval korábban elkészült, és most ismét lehetőség nyílik 
kerékpárút kialakításra a pályázatot benyújtani, mivel a Közlekedés Operatív Program 
keretében a „Kerékpárút-hálózat fejlesztése” című, KÖZOP-3.5.0-09-11 kódszámú 
konstrukció változatlan feltételekkel ismételten megnyitásra került. A szécsényi 
szakasz a sóderbánya tóhoz vezető út bejáratától a 22-es út salgótarjáni elágazásáig 
tart. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

A tervezett kerékpárút a dejtári elágazótól a ludányi elágazóig szól. A többcélú 
társulás 2007-ben nyújtotta be uniós pályázatra, ez kistérségi pályázat volt, ami 
szerencsére itt maradt Szécsénynél.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A jó hír, hogy 100 %-ban támogatott pályázatról van szó. A pályázaton igényelhető 
összeg legfeljebb 200 millió forint. Sok szempontból szerencsés lehet, ha megvalósul, 
egyrészt lehet turisztikai hatása, másrészt az itt lakók számára is biztonságos 
kerékpározást jelenthet. Pozitív dolog, hogy ennek még idén meg is kell valósulnia, 
nem kell rá hosszú időt várni. A beruházással legkésőbb 2015. október 30-ig el kell 
számolni. Javasolja a képviselő-testületnek, hogy támogassa a pályázat benyújtását. Az 
előterjesztést megtárgyalta a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság is, kéri elnök 
urat javaslatuk ismertetésére. 

Borik Albert képviselő, a Településfejlesztési és Pénzügyi Bizottság elnöke 

A bizottság négy igen, egyhangú szavazással támogatta a pályázat benyújtását, és 
javasolja a képviselő-testületnek az előterjesztés elfogadását. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, észrevétele. 

Varga Béla képviselő 

Annyi kiegészítést szeretne hozzátenni, ahogyan alpolgármester asszony is mondta, és 
képviselő asszony megerősítette, hogy ez egy korábbi időszakban indult pályázati 
dokumentáció, aminek most, talán ha szerencsénk lesz, akkor lesz egy úgynevezett 
központi visszahulló forrás uniós támogatási része, amiben nagy esély van rá, hogy az 
érvényes kivitelei tervvel és engedélyekkel rendelkező kész projektre, amik az előző 
időszakban elkészültek, lehessen pályázni. A mostani szakasz a sóderbánya tó 
bejáratától egészen a város széléig tudna futni az út, és menne le a Várkert alatt a 
kijelölt kerékpársáv része, ebbe a pályázatba a teljes tervezett út nem fog beleférni. 
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Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A korábbi pályázatot fel tudjuk használni, de az egész nem fér bele, de nem vagyunk 
nagyon távol tőle. Megpróbáltunk Hollókő irányába is lépni, másrészt Ipolytarnóc 
irányába is, és úgy véli, hogyha mindez megépülne, akkor a város teljesen rendben 
lenne, illetve a TOP-os lehetőséget is kihasználva be lehetne nyújtani. A város 
szempontjából is az lenne a jó, tovább lehetne lépni. 

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

De az előterjesztés nem teljesen erről szól.  

Varga Béla képviselő 

Azért bátorkodott kiegészíteni. Ha most a testületi döntés megszületik, és a határozat 
alapján beadja megyei önkormányzat szakszerve a pályázatot, és a pozitív támogatói 
döntésről az értesítés megérkezik, akkor utána vélhetően a városnak még a kiviteli 
tervet frissíteni kell, ugyanis a terv június 29-ig érvényes. Ennek a vélhető költsége, a 
tervező elmondása szerint, 7-8 millió forintos nagyságrend, ami jobb esetben a 
pályázati részben beárazható. Ha nem nyer a pályázat, akkor viszont a TOP-os 
vonatkozásban, ha meg van a kiviteli terv, akkor föl lehet használni, mert oda is építési 
engedélyek kellenek, és a TOP-ban ez nevesítve lett, hogy támogatható. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Önerő pályázatra is vannak különböző lehetőségek, amit meg fogunk ragadni.  

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

Ezek szerint az építési engedélyt meg kell hosszabbítani, amire van három hét.  

Dr. Bagó József jegyző 

A tervező vállalta ezt. Igen rövid a megvalósításra a határidő, és a közbeszerzési 
eljárást is le kell még folytatni. 

Varga Béla képviselő 

Még annyit pozitívum van, hogy Kolosiné dr. Percze Zsuzsanna közbeszerzési 
szakértőt kérték meg, hogy nézze át az anyagot, és az ő szakmai véleménye alapján 
van arra lehetőség, hogy a jelenlegi, most érvényes terveket be lehet adni, és ha be van 
adva, folyamatosan párhuzamosan futhat a közbeszerzési eljárás is az önkormányzat 
Városfejlesztési Kft-jének menedzselésével.   

Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

Annyit szeretne hozzáfűzni, nagyon örül annak, hogy Kolosiné dr. Percze Zsuzsannát 
közbeszerzési szakértőnek nevezte Varga Béla képviselőtársa, akinek erről egyébként 
többszörös papírja van. Szécsényben mégis csak van olyan közbeszerzési szakértő, 
akire tudunk támaszkodni, és szeretné is kérni ezt ennél a pályázatnál, mert ismeri ezt 
a dolgot, annak idején közreműködött benne. Szeretné, ha az önkormányzat kérné a 
segítségét, mert valószínű, meg is teszi, neki is anyagi érdeke fűződik ehhez, nyilván.  
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Dr. Bagó József jegyző 

Úgy tudja, hogy pályázati összeg, ez a 200 millió forint, tartalmaz területvásárlási 
részeket is, de most ez a nyomvonal nem érinti. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Annak idején a megyei közgyűlés volt a gesztora egy olyan tervnek, hogy Hollókő-
Murány kerékpár út, ami szintén rendelkezett tervekkel, és az is Szécsényen keresztül 
megy, kérdezi, hogy ez a projekt hol tart? 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A TOP megyei keretből fog megvalósulni. Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az 
előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, hogy 
aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 8 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
144/2015.(VI.08.) határozata 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselőtestülete pályázatot nyújt 
be a Közlekedés Operatív Program keretében a „Kerékpárút-hálózat 
fejlesztése” KÖZOP-3.5.0-09-11 kódszámú pályázati kiírásra, 
„Szécsény kerékpárút kialakítása a jobb elérhetőség és a közlekedés 
biztonságának fokozása érdekében” megnevezéssel. A pályázat 
költségvetése 200.000.000 Ft, melyből az igényelt támogatási összeg 
200.000.000 Ft. A képviselő-testület a pályázat benyújtásához önrészt 
nem határoz meg.  
 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat 
benyújtásával kapcsolatos feladatok ellátására. 
 
Határidő: 2015. június 9. 
Felelős: Stayer László polgármester 

 
 
4. Előterjesztés Szécsény város 2015-2019. évekre szóló sportkoncepciójáról 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A sportlétesítmények fejlesztésére, felújítására, vagy új sportlétesítmény létrehozására 
benyújtandó pályázatokhoz szükséges, hogy önkormányzatunk rendelkezzen 
középtávra szóló sportkoncepcióval. A korábbi sportkoncepció 2014-ig szólt, már 
lejárt, ezért megkértük az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnökét, Smelkó 



 11 

István képviselő urat, hogy készítette el 2015-2019-ig szóló sportkoncepció tervezetét. 
Az előterjesztés ülés előtt kiosztásra került. Átadja a szót Smelkó István képviselő 
úrnak. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Röviden csak annyit szeretne mondani, hogy aktualizálni kellett a korábbi koncepciót, 
amelyik lejárt, a törvényi szabályozás, valamint az egyesületi formák megszűnése, 
illetve újra alakulása miatt kellett benne változtatni. Változott a támogatási rendszer is, 
TAO sporttámogatási rendszernek hívják, amit a látványsport támogatására vezettek 
be, ezzel bővült az anyag.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Köszöni a tájékoztatást. Az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és 
Sport Bizottság is, kéri elnök urat a bizottság javaslatának ismertetésére is. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság három igen szavazattal, egy tartózkodás mellett elfogadásra javasolta a 
képviselő-testületnek az előterjesztést.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Köszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek kérdése, 
véleménye. 

Dr. Bagó József jegyző 

Elnézést kér azért, hogy az előterjesztés csak az ülés előtt került kiosztásra. A múlt 
héten már folytak az egyeztetések a korábban készült koncepció aktualizálása 
érdekében, de nem tudtunk előbb elkészülni vele, a sportcélú pályázathoz viszont 
szükséges, hogy az önkormányzat rendelkezzen ilyen sportkoncepcióval.  

Antal Ferenc képviselő 

Az, hogy későn kapták meg nem annyira gond, mert át lehetett nézni, de amit a 
gazdasági program tárgyalásánál is elmondott, hogy konkrét elképzelést nem 
tartalmaz. Benne van az élsport, a versenysport, a tömegsport, de mire hegyezzük ki 
elsősorban? A tömegsport jellegre kellene a hangsúlyt helyezni, hogy minél több 
embert, fiatalt vigyünk el ebbe az irányba. Ez a gondja vele, de meg fogja szavazni.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A fejlesztési irányokat minden esetben tartalmazza az előterjesztés.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A koncepció feladata, hogy általában fogalmazzon meg célokat és elképzeléseket. Azt 
nem lehet beleírni, és személy szerint nem is írná bele, hogy: Szécsényben 2016-ban 
sportcsarnok épül. Ezt senki nem vállalta be még semmilyen sportkoncepciónál, a 
korábbiban sem szerepeltek ilyen konkrétumok, mert ennek nem is az a célja.  
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Dr. Serfőzőné dr. Fábián Erzsébet képviselő 

A bizottsági ülésen is azért tartózkodott, és most is tartózkodni fog, mert azt nem lehet 
csinálni, hogy ülés előtt osztják ki az anyagot, amiről döntést kell hozni. Úgy gondolja, 
hogy nem most kapta meg ezt a feladatot a bizottsági elnök úr, vagy ha most kapta 
meg, az elég szomorú. Ő nem tudja ilyen rövid idő alatt átnézni. Úgy véli, így nem 
lehet felelősségteljesen még csak kérdezni sem, ezért arra kéri a jegyző urat, hogy az 
SZMSZ-ben biztosított határidőn belül kapják meg az előterjesztést, még akkor is, ha 
sürgős, legalább elektronikus levélben küldje meg.  

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, az előterjesztésben megfogalmazott 
határozati javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) az alábbi határozatot hozta: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 

145/2015.(VI.08.) határozata 
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselőtestülete Szécsény Város 
Önkormányzatának 2015-2019. éveke szóló sportkoncepcióját a 
határozat melléklete szerint elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

Határozat melléklete a jegyzőkönyv 1.sz. melléklete 
 
 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A képviselő-testület valamennyi napirendet megtárgyalta, megköszöni mindenki 
munkáját, és az ülést bezárja (1750 órakor). 
 
 
 
 
 

Stayer László 
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 



A jegyzőkönyv 1.sz. melléklete 

 

 

 

 

Szécsény Város Önkormányzatának 
 
 

S P O R T K O N C E P C I Ó J A  
 
 
 

2015-2019-ig 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jóváhagyta:  
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 145/2015.(VI.08.) határozatával



B E V E Z E TŐ  
 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének a helyi sportélet támogatásáról szóló 
14/2004.(IX.01.) önkormányzati rendelete és a 2009-ben jóváhagyott Szécsény város 2009-
2014-ig szóló sportkoncepciója meghatározta az önkormányzat legfontosabb feladatait, 
szerepvállalásának irányait és mértékét. 
Az Oktatási Művelődési és Sport Bizottság a következő 2015-2019 évre szóló Sportkoncepció 
megalkotása során, a célok, és a feladatok meghatározásánál figyelembe vette a sportról szóló 
2004. évi 1. törvényt, a helyi sportélet támogatásáról szóló önkormányzati rendeletet, a Sport 
XXI. Nemzeti Sportstratégia tervezetét, valamint Szécsény Város Integrált 
Településfejlesztési Stratégiájában megfogalmazott elképzeléseit. 
 
 

I. A sportkoncepció alapelvei 
 
A sport, mint önszerveződésre épülő autonóm civil tevékenység a sportegyesületek, sportági 
szakszövetségek, sportszövetségek, és diáksport szervezetek keretében folyik. Az iskolai 
testnevelés kötelező jelleggel a nevelési és oktatási intézmények feladata. 
 
1.1. A sportpolitika általános alapelvei: 

Magyarország állampolgárait megilleti a lehető legmagasabb szintű testi és lelki 
egészséghez való alapjog A testkultúra az egyetemes kultúra része, az egészségvédelem 
(a megelőzés és a rekreáció) fontos eszköze, a szabadidő eltöltésének társadalmilag is 
hasznos módja. A testnevelés és a sport jelentős szerepet tölt be az ifjúság erkölcsi-fizikai 
nevelésében, a személyiség formálásában. 
Az állam feladata ezért, hogy közérdekből segítse elő az állampolgárok testneveléshez és 
sportoláshoz fűződő joga gyakorlati megvalósulását, és támogassa a civil szervezetek 
keretében kifejtett, tisztességes és az esélyegyenlőség jegyében is folytatott 
sporttevékenységet, ideértve a fogyatékosok sportját is. Az állam az ifjúság egészséges 
fejlődése érdekében biztosítja a közoktatás és felsőoktatás testnevelését és sportját, 
valamint az intézményen kívüli diáksportot. Az állam a szabadidősport és a diáksport 
támogatásával is előmozdítja a mozgásban gazdag életmód elterjedését, a rendszeres 
testedzést. Az állam támogatja a versenysportot, sportolóinknak a nemzetközi 
sportéletben való részvételét, kiemelkedő jelentőséget tulajdonít az olimpiai és a 
paraolimpiai eszmének. Az állam erősíti a sport egyes területein a piaci viszonyok 
kialakulását, a sporttal összefüggő üzleti vállalkozásokat, biztosítja a testkultúra 
fejlesztését szolgáló képzés feltételrendszerét. A testnevelés és a sport fejlesztését össze 
kell hangolni az egészségügyi célkitűzésekkel, a környezet- és természetvédelemmel, 
valamint a területfejlesztéssel. Az állam feladata, hogy hozzájáruljon a sporttal 
kapcsolatos önveszélyeztető káros tendenciák (pl. dopping) csökkentéséhez, 
gondoskodjon a sportrendezvények biztonságáról, a sportolói személyiségvédelemről, a 
sport-huliganizmussal szembeni fellépésről. 

 
I. 2. Az önkormányzat sportpolitikai elvei az elmúlt időszakban alapvetően helyesen 

határozták meg a célkitűzéseket. Ennek lényege, hogy a sport valamennyi területét 
összefüggéseiben kezeli.  
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Egyik terület fejlesztését sem indokolt a másik rovására, más területek 
visszafejlesztésével megoldani, de ez nem is lehetséges. 
Az iskolai- és diáksport fejlesztését a központi támogatás mellett az önkormányzat is 
támogatja. Alapvető feladat a városi szintű versenyrendszer szélesítésével a tanulók 
minél szélesebb körének részvételét elérni, az iskolai testnevelés és sporttevékenység 
feltételeit biztosítani. 
 

A szabadidősport területén az elkövetkező időszakban a lakosság részéről további 
fokozott testmozgás iránti igény várható. A szabadidősport feltételrendszerének külső 
források bevonásával történő bővítései feladatként jelennek meg. Szintén feladata a 
sportrendezvények támogatása révén a lakosság minél szélesebb körének bevonása a 
rendszeres testmozgásba. 
 

A versenysport területén, folyamatban van az üzleti alapú működéshez szükséges 
átalakulás a labdarúgásban. Ezt a folyamatot továbbra is segíteni kell azoknál a 
sportágaknál, amelyek élvezik a gazdasági- és magánszféra támogatását. Más 
sportágakban a hagyományok, és a nemzetközi eredményesség megőrzése csak hathatós 
állami, önkormányzat, sportági szövetségi támogatás révén biztosítható.   
 

Az utánpótlás-nevelés terén az önkormányzat a továbbiakban is meghatározó szerepet 
vállal. Elősegíti a központilag támogatott utánpótlás program végrehajtását. Támogatja az 
egyesületi, és a közoktatás típusú sportiskolái rendszert. 
Az önkormányzat gondoskodik a tulajdonában lévő sportlétesítmények fenntartásáról, 
felújításáról, fejlesztéséről, rendeltetésszerű üzemeltetéséről, amelyeket külső források 
bevonásával, pályázatokkal egészít ki. 
A sportszövetségek, a sportági szövetségek működését támogatja. 
 

Az önkormányzat a sporttörvényben, a sportról szóló helyi rendeletben, és a hivatal 
szervezeti és működési szabályzatában rögzített helyi sportfeladatait, a 
sportlétesítmények üzemeltetését a képviselő-testület szakbizottsága irányításával a 
Szécsényi Közös Önkormányzati Hivatal látja el. 

 

II. A sport egyes területeinek helyzete, lehetséges fejlesztési módja 
 
Az önkormányzat nyilvántartása szerint városunkban 15 szabadidős és sportegyesület 
működik.   
A városi és városkörnyéki diáksport szervezését a városi általános iskolai, a városi 
középiskolai és a városkörnyéki diáksport bizottságok segítik. 

II. 1.1. Helyzetelemzés 
Az Önkormányzat Oktatási, Művelődési és Sport Bizottsága minden évben tárgyalta a 
város általános sporthelyzetét. 

 
II. 1.2. A fejlesztés irányai és feladatai 

A Nemzeti Sportstratégia célul tűzte ki a testnevelés óra tananyagának megreformálását, 
a mindennapos testnevelés megvalósítását, ennek infrastrukturális és szakmai 
feltételeinek biztosítását, a diákolimpiai versenyrendszer megreformálását oly módon, 
hogy elsősorban a versenyengedéllyel nem rendelkező diákok számára biztosít 
lehetőségeket.  
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Helyi feladat: 
- Az oktatási intézmények biztosítsák a sportegyesületekbe nem igazolt tanulók 

sportolási igényeinek kielégítését, a tervszerű, rendszeres foglalkozásokhoz szükséges 
tanerővel. E programok célja elsődlegesen a heti többszöri sportolási lehetőség 
biztosítása, másodlagos cél a versenyeztetési lehetőség megteremtése, melyet az 
intézmény fenntartójának kell garantálnia a személyi, a tárgyi, valamint az anyagi 
feltételek városi igényekhez igazodó biztosításával. 

- A sportágazat költségvetésében rendelkezésre álló anyagiakkal a részvételhez kötött 
alapfokú versenyek, kupák finanszírozása. 

-  Az iskolai tornatermek és sportudvarok ütemezett felújítása, fejlesztése az oktatási és 
műszaki ágazat bevonásával. 

- A Kossuth Ligeti sporttelep folyamatos felújítása, fejlesztése és bővítése az 
elkövetkezendő időszak egyik fontos feladata. 

- Az intézkedések együttes hatására a város fokozatosan töltse be járási sportközponti 
szerepét. 

 

II. 2. Versenysport, élsport 
 
II. 2.1. Helyzetelemzés 

Versenysporton a sportági szakszövetségek versenyrendszerébe foglalt, versenynaptár és 
szakmai program alapján végzett, rendszeres tevékenységet értjük. Az önkormányzat 
támogatási rendszerének köszönhetően egyre több egyesület és egyre magasabb 
összegben kerül támogatásra, melynek eredményeként folyamatosan kiemelkedő 
eredményeket értek el az asztalitenisz csapataink, szenior amatőr atlétáink, egyes 
utánpótlás korú labdarúgó csapataink.   
Az önkormányzat fokozatos létesítmény-fejlesztésekkel segíti a versenysport 
feltételrendszerének javítását. Az utóbbi években műfüves pályaépítés, két pályavilágítás, 
pályafüvesítés, automata locsolórendszer, öltöző felújítás valósult meg városunkban. 
Ezek a beruházások a versenysport mellett a szabadidős, a diák és az iskolai sportban is  
minőségi változást hoztak. 

 

II . 2. 2. Fejlesztés irányai és feladatai 
Az élsportban a minőségi munkát és az eredményességet érdemes támogatni, valamint a 
város hírnevét növelő rangos rendezvényeket. Az amatőr versenysportban résztvevők 
körének bővítésére irányuló kezdeményezéseket célszerű támogatni a létesítmény 
feltételek javításával, valamint pályázati úton a működésük, rendezvényeik 
támogatásával. 

 

II. 3. Utánpótlás-nevelés 
 
II. 3.1. Helyzetelemzés 

Az önkormányzat meghatározó szerepet vállal az egyesületi keretek között folyó 
utánpótlás-nevelésben. Az eredményes munkát mutatja, hogy utánpótlás korú labdarúgó 
csapataink hosszú évek óta a területi és országos tornák élmezőnyében végeznek. Az 
állam több sportágban utánpótlás-programot támogat, amelynek szakmai koordinálására 
létrehozta a Nemzeti Utánpótlás-fejlesztési Intézetet. Az intézet munkáját a megyénkben 
területi felelősök segítik. 
A programok szakmai felügyeletét az illető sportági szakszövetségek látják el.  
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Kosárlabda: a városi kosárlabda fiú és lánycsapatai évek óta a területi bajnokságok 
eredményes résztvevői. 
„Dobd a kosárba!” program: a programhoz csatlakozó Oktatási Intézmény és a Magyar 
Kosárlabdázók Országos Szövetségének kölcsönös együttműködése a kosárlabda sportág 
népszerűsítése, gyerekekkel történő megismertetése és rendszeres kosárlabda 
foglalkozások megtartása céljából. 
Labdarúgás: a Bozsik intézményi program edzésszám és létszám előírás melletti anyagi 
és eszköz-támogatást jelent. A város iskolai csapatokkal vesz részt ebben a programban. 
A Bozsik egyesületi program rendszeres támogatást jelent. Két egyesületünk vesz részt 
benne. 
Röplabda: A Vollé-2020 Röpsuli Programot a Magyar Röplabda Szövetség indította el 
legfeljebb hatodikos, 12 éves általános iskolás diákok számára. A program kimondottan 
az iskolai sportra, a sportág vérkeringésébe még be nem került játékosokra koncentrál. 
Egy oktatási intézmény már részt vesz a programban. 
Asztalitenisz: Nonprofit közhasznú sportegyesület keretében folyik az utánpótlás nevelés. 
Heti három alkalommal edzők bevonásával tartják az edzéseket, nyáron táborokat 
szerveznek, folyamatosan részt vesznek a megyei, országos és nemzetközi versenyeken.  

 
II. 3. 2. Fejlesztés irányai és feladatai 

Az iskolai és diáksport versenyrendszerének fejlesztésével biztosítható a kiválasztás 
hatékonyságának javítása. Támogatni kell a központi fejlesztési programhoz való 
csatlakozást. 
Az utánpótlás-nevelés szakmai színvonalának fejlesztése érdekében indokolt a kistérségi 
szintű együttműködés fejlesztése mind egyesületi és iskolai szinten egyaránt. Az 
egyesületeknek támogatható fejlesztési elképzelésekkel kell rendelkezniük ahhoz, hogy 
közösen az önkormányzattal, hosszútávon biztosítani lehessen a minőségi munkát. 

 

II. 4. Szabadidősport 
 
II. 4.1. Helyzetelemzés 

Az elmúlt időszakban tovább fokozódott a lakosság testmozgás iránti igénye. Az 
egyesületek amatőr versenyeket, csapatbajnokságokat rendeznek gyermek- és felnőtt 
labdarúgás, futás, kosárlabda, röplabda, tenisz," asztalitenisz, kerékpár sportágakban. 
Az önkormányzat jelentős szerepet vállal ilyen típusú rendezvények szervezésében, 
támogatásában együttműködve az óvodákkal, iskolákkal, sportszervezetekkel, és egyéb 
civil szervezetekkel. 
Növekvő érdeklődés mutatkozik a testedzés divatos formáinak szolgáltatásszerű 
igénybevételére. 
Új fejlesztési igényként jelentkeznek a fiatalok körében terjedő különböző extrém 
sportágak (pl.: gördeszka, testépítés, BMX, triál). 
A szabadidősport létesítmény-feltételei fokozatosan javultak. A nyitott pályák biztosítása 
révén közvetett formában, a rendezvények támogatása során közvetlen módon is az 
önkormányzat jelentős támogatást biztosít a szabadidősportnak. 

 
II. 4.2. Fejlesztés irányai és feladatai 

Legfőbb cél a rendszeresen sportolók arányának, és az átlagosan sporttal töltött idő 
mennyiségének együttes növelése a lakosság egészségi állapotának megőrzése és javítása 
érdekében. A meglévő létesítményeket továbbra is nyitottá kell tenni szervezett 
formában. Meg kell vizsgálni az iskolai tornatermek, sportpályák meghatározott idejű, 
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térítésmentes megnyitásának lehetőségét a lakosság számára. Sportszervezeteket, 
szövetségeket ösztönözni kell a rekreációs sporttevékenység fejlesztésére. 
A rendezvénytámogatás keretében kiemelt támogatásban kell részesíteni az óvodások, 
iskolások, családosok, idősek, szociálisan hátrányos helyzetűek részére szervezett 
sportrendezvényeket. Tovább kell javítani a létesítmény-feltételeket. Fokozódó gondot 
jelent a görkorcsolya, gördeszka pálya hiánya. Segíteni kell e sportág létesítmény 
problémájának megoldását. 
 

II. 5. Sportlétesítmények 
 
II. 5.1. Helyzetelemzés 

A városban lévő sportlétesítmények egy része önkormányzati, a többi magán tulajdonban 
van. Az önkormányzati tulajdonban lévő létesítmények működtetéséről részben a 
használó sportszervezetekkel közösen, részben teljes mértékben az önkormányzat 
gondoskodik. 
Az önkormányzat a lehetőségeinek a felújítási feladatokat fokozatosan végezi. A 
sportcentrum fokozatos felújításával és fejlesztésével teszi lehetővé a minél szélesebb 
körű sportági hasznosítást. 
A közeljövőben több új sport létesítményépítése is tervben van. 

 

II. 5.2. A fejlesztés irányai és feladatai 
A versenysport, a szabadidősport és az iskolai sport további fejlesztése szükségessé teszi 
új sportlétesítmények építését, illetve a meglévő létesítmények folyamatos felújítását, 
bővítését. 
Az oktatási intézmények sportlétesítményeinél mindenekelőtt a kultúrált öltözési és 
fürdési feltételeket kell megteremteni. Folytatni kell a tornatermek, valamint az udvari 
sportpályák burkolatainak, eszközeinek felújítását. 
A verseny- és szabadidősport területén a sportcentrum elkészült fejlesztési terveinek 
megvalósítása a kiemelt feladat. 
Az eddig elkészült és folyamatban lévő beruházások, illetve a javasolt fejlesztések 
beleillenek a város hosszú távú stratégiájába.    
Hozzájárul az intézményrendszer rekonstrukciójához, a turisztikai fejlesztésekhez. A 
sport és a turizmus szoros kapcsolatban van egymással: lehetőséget ad a turistának 
szórakozási, kikapcsolódási (passzív) és sportolási (aktív) tevékenységéhez, 
szabadidejének hasznos, egészséges eltöltéséhez. 
 A sportesemények során a szervezők minden esetben gondoskodnak a város, valamint 
környékének megismertetéséről. A visszajelzések, a tapasztalatok azt mutatják, hogy a 
résztvevők közül sokan később visszatérnek turistaként a városba. A 
sportrendezvényekről a médiák rendszeresen tájékoztatást adnak, kedvező képet mutatva 
a városról. Ez alkalmat ad a város, illetve értékeinek bemutatására.  Komplett 
szolgáltatásként a sportrendezvények mellé kiegészítő programokat is kell szervezni.   
A turizmus és a sport helyi szinten történő összekapcsolása tehát gyümölcsöző mind a 
helyi lakosság, mind az ide érkező vendégek számára. 
 

III.  Önkormányzati sportigazgatás és sportirányítás 
Az önkormányzat a sporttörvényben, a Sportról szóló helyi rendeletben, és a hivatal 
szervezeti és működési szabályzatában rögzített helyi sportfeladatait a képviselő-testület 
szakbizottsága irányításával a Polgármesteri Hivatal, a sportlétesítményeket 
(tornatermeket) üzemeltető intézmények útján látja el. 
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IV.  Sportszövetségek 
A város sportfeladatainak ellátásában a sportszövetségek, sportegyesületek, az amatőr 
városi bajnokságok, diák-, szabadidő-, és versenysport rendezésében fontos szerepet 
vállalnak. Az önkormányzat térítésmentes létesítményhasználattal járul hozzá az 
egyesületek, szövetségek által rendezett események lebonyolításához. 

 

V. Kapcsolatrendszer 
Az Önkormányzat és szakbizottsága együttműködik az országos, megyei, járási és városi 
sportszervezetekkel, kapcsolatot tart a sportban érdekelt társadalmi, gazdasági 
szervezetekkel. 

 

VI. A helyi sportfinanszírozás rendszere 
Az önkormányzat megalakulása óta folyamatosan fejlődött, differenciálódott a 
finanszírozási rendszer. A korábbi koncepció alapján alkotta meg a képviselő testület a 
város sportjáról szóló helyi rendeletet, amelyben meghatározásra kerültek a 
finanszírozással kapcsolatos szabályok. A finanszírozási rendszer jól szolgálta a város 
sportjának működését, egyes területeinek fejlesztését. Problémát eleinte a rendelkezésre 
álló éves költségvetési keretösszeg okozta, melyet 2013-ban sikerült jelentős mértékben 
megemelni. 
A helyi diáksport és szabadidősport művelése kis költséggel jár, illetve a létesítmény-
használat költségeinek egészét az önkormányzat finanszírozza, ezért van nagy különbség 
a labdarúgó szakosztály és többi terület támogatási összege között. 
 Az utánpótlás nevelés - a kiemelt sportágakban- fő finanszírozója a TAO 
Sporttámogatási rendszer. 
A sportban speciális helyzet, hogy központi pályázatokon is csak zömében a diák- és 
szabadidősport egyesületek vehetnek részt. 
A sportról szóló helyi rendelet szerint szigorú elszámolási kötelezettségük van a 
támogatásban részesülő sportszervezeteknek. 
További szűkítést jelentett a sportinformációs rendszerbe történő bejelentkezési 
kötelezettség. 

 

VII. Európai Unió és a sport kapcsolata 
Az európai unió alkotmány létrehozásáról szóló szerződés III-282 cikke támogatandó 
tevékenységként jelöli meg a sportot. Az EU a sportot nemzeti kérdésnek tekinti azzal, 
hogy, közösségi szinten együttműködést szorgalmaz. Az Európai Bizottság állásfoglalása 
a sportról: 

- a sport Európában a legszélesebb körben űzött, kedvelt emberi tevékenység, 
- elfogadott közérzetjavító, betegségmegelőző hatása, 
- fontos szerepe van a kulturális és etnikai különbségek áthidalásában, 
- figyelemre méltó gazdasági jelenség. 

 
 
Szécsény, 2015. június 8.  
 
 
 

 Stayer László 
polgármester 

 


